
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 9. december 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 75
Forslag til lov om ændring af emballageafgiftsloven, tobaksafgiftsloven, lov om forskellige

forbrugsafgifter, lov om midlertidig nedsættelse af straffen for overtrædelse af skatte- og

afgiftslovgivningen vedrørende midler på udenlandske konti m.v. og opkrævningsloven.

(Forhøjelse af afgiften på bæreposer, engangsservice og tobak).

Af skatteministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 13

Det fremgår af lovforslagets bemærkninger om de miljømæssige konsekvenser, at forhø-

jelsen af emballageafgiften på henholdsvis bæreposer og engangsservice forventes at re-

ducere mængden af affald med i alt ca. 2.600 ton. Samtidig fremgår det, at det samlede

lovforslag skønnes at ville reducere affaldsmængderne med ca. 3.000 ton i 2020. Vil mi-

nisteren redegøre for denne difference? Ministeren bedes endvidere uddybe, hvilket år

der sammenlignes med samt opliste forbruget af henholdsvis bæreposer og engangsser-

vice af plast i hvert af de seneste 5 år.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marie Bjerre (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Marie.Bjerre@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Malte Larsen
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